
RM.0052-8/06
Protokół Nr XLVI/06

z obrad XLVI sesji Rady Miejskiej w Koronowie
odbytej w dniu 27 września 2006 roku

w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim
w Koronowie przy ul. Farnej 24

Sesję  otworzył  i  przewodniczył  jej  obradom  Grzegorz  Myk 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie.

Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz 
Myk  na  podstawie  listy  obecności  radnych  stwierdził  prawomocność 
obrad XLV sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

W sesji udział wzięło 18 radnych na ogólny stan 20 radnych. 
Radni,  którzy  usprawiedliwili  swoją  nieobecność:  Michał  Gmys  i  Jan 
Najdowski.

Protokolant sesji Adela Rojek.

W sesji udział wzięli również:

1. Pan Zygmunt Michalak - Burmistrz Koronowa.
2. Pan Andrzej Kołodziejczyk - Z-ca Burmistrza Koronowa.
3. Pan Sławomir Marszelski - Z-ca Burmistrza Koronowa.
4. Pani Aleksandra Szyszka - Skarbnik Gminy.
5. Pani Teresa Polus - Sekretarz Gminy.
6. Pani Barbara Piłat - Kierownik Wydziału RGG UM.
7. Pani Maria Musiał - Kierownik Wydziału IPR UM.
8. Pani Janina Zakrzewska - Kierownik Wydziału Oświaty UM.
9. Pan Dariusz Grabas - Radca prawny UM.
10. Pan Ryszard Chrzanowski   -       Dyrektor ZGKiM w Koronowie.

Porządek  obrad  XLVI  sesji,  przesłany  radnym wraz  z  materiałami  na 
sesję:

1. Otwarcie obrad XLVI sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad XLVI sesji.



3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad XLVI sesji.
4. Przyjęcie protokołu z obrad XLV sesji Rady Miejskiej w Koronowie.
5. Sprawozdanie  Burmistrza  Koronowa  z  działalności  w  okresie 

między sesjami Rady i z wykonania uchwał.
6. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  o 

złożonych interpelacjach i udzielonych na nie odpowiedziach.
7. Składanie interpelacji.
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.
9. Debata rolna:

a) Informacja  Burmistrza  Koronowa  o  aktualnej  sytuacji  w 
rolnictwie w Gminie Koronowo,

b) Informacja  Wydziału  Środowiska  i  Rolnictwa  Kujawsko-
Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy o aktualnych 
działaniach realizowanych przez Rząd w zakresie rolnictwa,

c) Informacja  Agencji  Rynku  Rolnego  Oddziału  Terenowego  w 
Bydgoszczy na temat skupu oraz przetwórstwa mleka i żywca,

d) Informacja  Kujawsko-Pomorskiego  Ośrodka  Doradztwa 
Rolniczego w Minikowie na temat wskaźników ekonomicznych w 
rolnictwie oraz opłacalności produkcji rolnej,

e) Informacja  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Inspekcji  Ochrony 
Roślin  i  Nasiennictwa  w  Bydgoszczy  na  temat  zasad  obrotu 
materiałem  siewnym  i środkami  ochrony  roślin  w  świetle 
obowiązujących przepisów prawnych w tym zakresie.

f) Pozostałe informacje,
g) Dyskusja.

10.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Nr 
XXXVIII/438/05 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2006 rok.

11.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  zmian  w Wieloletnim 
Planie Inwestycyjnym Gminy Koronowo na lata 2006 – 2010.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
położonej w Koronowie.

13.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad 
umożliwiających używanie herbu i barw Gminy Koronowo.

14.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  w  Statucie 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Koronowie.

15.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podjęcia działań w celu 
budowy stoku narciarskiego.

16.Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
17.Zamknięcie obrad XLVI sesji.
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Ad. 1. Otwarcie obrad XLVI sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Obrady XLVI sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzył Przewodniczący 
Rady Grzegorz Myk. 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad XLVI sesji.

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk 
stwierdził prawomocność obrad XLVI sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
W sesji udział wzięło 18 radnych na ogólny stan 20 radnych. 
Radni,  którzy  usprawiedliwili  swoją  nieobecność:  Michał  Gmys,  Jan 
Najdowski.
Listę obecności radnych dołączono do protokołu z obrad sesji.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk -  Na  samym  początku  witam 
przybyłych  gości  na  dzisiejszą  sesję.  Radną  Sejmiku  Wojewódzkiego 
Panią Reginę Ostrowską, Radnych Powiatu Bydgoskiego w osobie Pana 
Jana Klapczyńskiego, Radnych Gminy Koronowo, Burmistrza Koronowa, 
Zastępców Burmistrza,  Panią  Skarbnik  Gminy,  Panią  Sekretarz  Gminy, 
przybyłych Sołtysów, przedstawicieli OKSM-ów, przedstawicieli związków 
zawodowych, przedstawicieli zakładów pracy z terenu Gminy Koronowo, 
kierowników jednostek organizacyjnych Gminy, kierowników Wydziałów 
oraz pracowników Urzędu Miejskiego w Koronowie.
Witam  także  przybyłego  Dyrektora  Oddziału  Regionalnego  Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa Pana Stanisława Barłoga.

Ad. 3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad XLVI sesji.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy są wnioski w sprawie zmian 
porządku obrad?

Radny Tomasz Gordon – Wnoszę o wprowadzenie do porządku obrad 
dzisiejszej  sesji  dodatkowego  punktu  10a.  -  Rozpatrzenie  projektu 
uchwały w sprawie przesunięcia terminu wykupu obligacji komunalnych. 

W głosowaniu  Radnych  przez  podniesienie  ręki  wniosek  przeszedł  13 
głosami „za” przy 5 głosach „wstrzymujących się”.

Radny Stanisław Gliszczyński – Chciałbym, aby w punkcie 3. wprowadzić 
na  wniosek  państwa  Cioczek  z  Tryszczyna,  którzy  zwrócili  się  o 
dofinansowanie dzieci, które mają w przedszkolu w Bydgoszczy i zwrócili 
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się o dofinansowanie ze strony Gminy ich pobytu. Z takim projektem 
porozumienia  zwróciło  się  do  nas  Miasto  Bydgoszcz.  Chciałbym  tu, 
ponieważ Komisja tak zadecydowała wprowadzić jako punkt 3. - Podjęcie 
uchwały w sprawie zawarcia porozumienia między Miastem Bydgoszcz a 
Gminą Koronowo w zakresie refundowania przez Gminę Koronowo na 
rzecz Miasta Bydgoszczy kosztów ponoszonych przez Miasto Bydgoszcz 
na utrzymanie uczniów zameldowanych na terenie gminy Koronowo a 
uczęszczających  do  publicznych  i  niepublicznych  przedszkoli  oraz 
oddziałów  przedszkolnych  przy  szkołach  podstawowych,  dla  których 
organem prowadzącym jest miasto Bydgoszcz. Chciałbym to uzasadnić 
tym, że Komisja podjęła taką uchwałę, aby wprowadzić dzisiaj jednak z 
tego co się orientuję na innych Komisjach były rozważane również inne 
możliwości  utworzenia  w  Zespole  Szkół  we  Wtelnie  samodzielnego 
oddziału przedszkolnego i być może  w tym punkcie będzie możliwość 
jakiejś wolnej dyskusji i radni podejmą stosowną decyzję.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Jednak  nie  wszystkie  Komisje 
pozytywnie ten wniosek zaopiniowały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Kto jest za wprowadzeniem tego 
punktu do porządku obrad dzisiejszej sesji? Proszę o podniesienie ręki do 
góry. Osiem głosów „za”, pięć „przeciw”, trzy „wstrzymujące się”.

W związku z tym, że policzone głosy nie zgadzały się z ilością radnych 
obecnych na sesji  Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zadecydował  o 
powtórnym głosowaniu wniosku wniesionego przez Radnego Stanisława 
Gliszczyńskiego.

W drugim głosowaniu radnych przez podniesienie ręki  „za” wnioskiem 
głosowało siedmiu radnych,  ośmiu było „przeciw”,  trzech „wstrzymało 
się” od głosu. 

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Wszystkie  głosy  się  zgadzają. 
Widocznie ktoś nie podniósł ręki w trakcie pierwszego głosowania.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – W związku z powyższym projekt 
tej  uchwały  nie  został  przyjęty  i  nie  będzie  na  dzisiejszej  sesji 
rozpatrywany. Nie jest przyjęty do porządku obrad.

Radny Tomasz Poraziński – Panie Przewodniczący chciałbym powiedzieć, 
że nie zgadzam się z drugim głosowaniem dopóki wynik nie będzie taki, 
nie wiem, jak w rządzie może żeby się zgadzał z ogólnie przyjętą liczbą.

44



Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Panie radny nie zgadzała się ilość 
głosów i to jest najważniejsze.

Radny Tomasz Poraziński – To ja bardzo proszę Pana Przewodniczącego, 
żeby tak liczył głosy żeby się zgadzały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Jeżeli ktoś nie podniesie ręki, tak 
jak Państwo uczynili na początku kadencji, to niestety te głosy nie będą 
się zgadzały.

Radny Tomasz Poraziński – Jesteśmy na końcu kadencji  i  prosiłbym o 
porządne liczenie głosów, dlatego, że w jednym i w drugim przypadku 
wynik był inny. Tak nie powinno być.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Ale  nie  zgadzały  się  głosy.  W 
drugim przypadku ilość głosów się zgadzała a ta musi się zgadzać. 

Radny Tomasz Poraziński – Oczywiście, że tak.

Radna Maria Kulczyk – Jedna osoba nie głosowała.

Radny Tomasz Poraziński – A kto nie głosował? Czy państwo wiedzą? To 
trzeba sprawdzić i zwrócić jej uwagę w takim razie. 

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Głosowanie  było  i  głosowali 
wszyscy. To drugie głosowanie jest ważne.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Ja chciałem teraz poinformować, 
że  w  obowiązującym  terminie  wpłynęły  do  mnie  wnioski  od  Pana 
Burmistrza  żeby  wprowadzić  dodatkowe  punkty  do  porządku  obrad 
dzisiejszej  sesji  i  tutaj  głosowania  nie  będzie  nad  tymi  punktami, 
ponieważ  jest  to  nasz  obowiązek  te  punkty  wprowadzić  do  porządku 
obrad dzisiejszej sesji. A jest to: projekt uchwały w sprawie używania 
herbu i  barw Gminy  Koronowo,  a  dotyczy  korzystania  przez  komitety 
wyborcze z barw naszej  gminy i  z  herbu,  ponieważ punkt,  który dziś 
będziemy  wprowadzać  jako  wynikający  ze  statutu  i  dotyczący  zasad 
używania  barw  i  herbu  Koronowa  będzie  obowiązywał  dopiero  po 
wyborach. W związku z tym żeby komitety wyborcze mogły używać tych 
barw taki projekt został przez Pana Burmistrza do Rady skierowany.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Projekt tej uchwały wprowadzimy 
jako 13a.
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Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Kolejny  projekt  uchwały,  jaki 
wpłynął  od  Pana  Burmistrza  dotyczy  procedury  uchwalania  budżetu 
gminy  Koronowo  oraz  rodzaju  i  szczegółowości  materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Projekt tej uchwały wprowadzimy 
jako 15a.

Więcej zmian nie wprowadzono.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odczytał po zmianie porządek obrad 
XLVI sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Ad.  4.  Przyjęcie  protokołu  z  obrad  XLV  sesji  Rady  Miejskiej 
w Koronowie.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Czy  ktoś  wnosi  uwagi  lub 
zastrzeżenia do protokołu z obrad XLV sesji Rady Miejskiej w Koronowie?

Radni 14 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się” w głosowaniu 
przez podniesienie ręki przyjęli bez zmian i poprawek protokół z obrad 
XLV sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Ad.  5.  Sprawozdanie  Burmistrza  Koronowa  z  działalności  w 
okresie między sesjami Rady i z wykonania uchwał.

Sprawozdanie  z  działalności  w okresie  międzysesyjnym i  z  wykonania 
uchwał Rady przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak.
Sprawozdanie na piśmie dołączono do niniejszego protokołu.

Ad.  6.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w 
Koronowie  o  złożonych  interpelacjach  i  udzielonych  na  nie 
odpowiedziach.

Informację  o  złożonych  interpelacjach  radnych  i  udzielonych  na  nie 
odpowiedziach złożył Przewodniczący Rady Grzegorz Myk.
Informację dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 7. Składanie interpelacji

Radny  Tomasz  Gordon -  W  imieniu  mieszkańców  wsi  Tryszczyn 
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zamieszkałych przy ul. Nad Brdą kieruję pytanie:
Czy w tym roku przed nastaniem mrozów będzie wymieniony odcinek 
linii  głównej  wodociągu,  która  w  ubiegłym roku  zimą zamarzła?  Kilka 
miesięcy mieszkańcy byli pozbawieni wody, którą dowoził beczkowozem 
ZGKiM w Koronowie.
Co z tym problemem zamierza zrobić zarządzający wodociągiem?

Więcej interpelacji nie zgłoszono.

Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.

Radny Tomasz Poraziński - Z uporem maniaka będę dręczył Burmistrzów 
o problem śmieciowy. Chciałbym jedną rzecz wyjaśnić mam wrażenie, że 
troszeczkę  byliśmy  wprowadzani  w  błąd  chodzi  mi  o  pojemniki  do 
segregacji śmieci. Mówiono nam, że jest to temat bardzo kosztowny dla 
Gminy, trudny, wiążący się z wieloma problemami. Natomiast dostałem 
informacje,  że  być  może  sytuacja  wygląda  troszeczkę  inaczej,  a  czy 
faktycznie Gmina odpowiada za zakup pojemników do segregacji śmieci? 
Jakie  znaczenie  lokalizacji,  co  jest  bardzo  istotne  w  tym  momencie, 
natomiast  od  tego  momentu  firma  zewnętrzna  przejmuje  obowiązki 
wywozu tych śmieci, koszty z tym związane, opróżniania, dojazdu, itd. 
Jak  również  uzyskałem  informacje  firma  ta  jeżeli  jest  bałagan  przy 
śmieciach robi tam porządek, czego nie robi często ZGKiM przejeżdżając 
obok. Takie sygnały do nas docierały i chciałbym to wyjaśnić. Dlaczego 
to jest takie istotne?  Dostałem informację, że w zeszłym roku w terenie 
Pieczysk było sześć zestawów do segregacji  śmieci.  Wtedy samochód 
jechał tam, co najmniej raz na tydzień, ponieważ miał, po co tam jechać. 
W tym roku tych zestawów były cztery. Ja osobiście interweniowałem i w 
pobliżu Pieczysk w takim newralgicznym punkcie poprosiłem na wniosek 
mieszkańców żeby taki zestaw postawić. Zestaw został postawiony na 
półtorej tygodnia. Później został zabrany. Przedstawiono mi informacje, 
że było wokół dużo śmieci. Nie wiem czy był to wystarczający czas żeby 
od razu zabierać ten zestaw, ale tu już pewnie Burmistrz będzie miał 
swoje uzasadnienie.  W interesie  Gminy jest  to żeby tych pojemników 
było jak najwięcej, żeby mieszkańcy mogli z nich korzystać, szczególnie, 
jeżeli  sytuacja  wygląda  tak  jak  mówiłem.  Do  nas  należy  zakup  tych 
pojemników,  wiem,  że  część  została  zakupiona  za  środki  zewnętrzne 
zdobyte z projektu i chciałbym żeby Pan Burmistrz Sławomir Marszelski 
tę sprawę wyjaśnił.

Radna Zofia Lorenc: Będę polemizować z panem Radnym Porazińskim. 
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Nie wszędzie ta firma, która zabiera z pojemników śmieci czyści wokół 
pojemników. W moim sołectwie jest czysto i  nie mam takiej potrzeby 
żeby firma czyściła. 
Chciałam podziękować wszystkim uczniom z terenu Gminy Koronowo, że 
wysprzątali  po raz kolejny nasze piękne zakątki,  a dorośli  znów będą 
śmiecić.  Ale  worki  jeszcze  leżą  nie  pozbierane  i  obawiam  się  o 
porozrywanie tych worków przez wandali i znów, kto to będzie sprzątał? 
Proszę, więc o to i jeszcze raz dziękuję wszystkim za to, że sprzątali.

Radny  Kazimierz  Szewczyk: Ponawiam  moje  pytanie  sprzed  kilku 
miesięcy. Co z budynkiem po byłej szkole we Wtelnie? Obiekt niszczeje 
ma  powybijane  szyby  i  drzwi.  Nie  ma  gospodarza  tego,  który  Pan 
Burmistrz  wyznaczył.  Pan  Zaorski  pracuje  w  Niemczech.  Oddać  ten 
budynek za symboliczną złotówkę komuś i niech będzie tam gospodarz.

Radny Alfons Malinowski: W imieniu mieszkańców proszę o postawienie 
na  wjeździe  od  ul.  Aleje  Wolności  w  kierunku  ul.  Różana  znaku  z 
ograniczeniem szybkości  dotyczących  ulic  osiedlowych.  Mieszkają  tam 
rodziny  z  małymi  dziećmi,  a  odbywają  się  tam  rajdy  samochodów  i 
motocykli.

Radny Piotr Jagielski:

1. Przy każdej nadarzającej się okazji powtarza się, że Koronowo jest 
gminą  turystyczną.  Turystyka  stała  się  priorytetem 
usankcjonowanym  Strategią  Rozwoju  Gminy  Koronowo.  Z  tego 
powodu zaczęto promować tę branżę gospodarki. W związku z tym 
mam  pytanie,  czy  przeprowadzono  analizy,  jakie  wpływy  do 
budżetu  gminy  przynosi  sektor  turystyczny,  a  jakie  inne  branże 
które rozwijają się dzięki pracowitości mieszkańców gminy – bez 
wsparcia ze strony urzędu – w tym również sektor rolniczy.

2. Czy odpowiednie służby mogłyby podjąć kroki w celu zmniejszenia 
skali  problemu  wręcz  „patologii  drogowej”  polegającej  na 
nagminnym  łamaniu  przepisów  drogowych  przez  młodych 
„szalonych” kierowców, którzy biją rekordy prędkości na ulicach: 
Dworcowa,  Ogrodowa  i  Paderewskiego,  nie  zważając  na 
przechodniów.  Zjawisko  to  powtarza  się  najczęściej  w  okresie 
wakacji  i  w  weekendy.  Wiosną  tego  roku  byłem  świadkiem 
potrącenia  dziewczynki  na  przejściu  dla  pieszych  na  ul. 
Paderewskiego. Należy coś z tym zrobić nim dojdzie do kolejnego 
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tragicznego w skutkach wypadku.

Radny Stanisław Gliszczyński:

1. Ponawiam  moje  pytanie  dotyczące  budowy  parkingu  przy  ul. 
Bydgoskiej.

2. Jak wygląda sprawa oświetlenia ulic na osiedlu Samociążek przed 
tzw. przerzutnią tratew?

3. Proszę  o  przedstawienie  możliwości  utworzenia  przedszkola  w 
Zespole  Szkół  we  Wtelnie  wraz  z  informacją  dotyczącą 
ewentualnego terminu uruchomienia i  przewidywalnych kosztów 
w formie pisemnej.

4. Wyzywam na pojedynek Pana Burmistrza,  może być to  po raz 
kolejny pojedynek w piłkę siatkową, o budżet w kwocie 3,5 tyś zł 
na ubrania dla naszej orkiestry.

5. W  kontekście  wyemitowanego  wczoraj  tj.  26.09.2006  roku 
programu  TERAZ  MY  ukazującego  próbę  przekupienia  Posłanki 
Samoobrony Renaty Beger, przez PiS, w okresie nadchodzących 
wyborów  samorządowych,  Radni  Ziemi  Koronowskiej, 
bezpartyjnego ugrupowania wyborców, zwracamy się z apelem do 
wszystkich  przedstawicieli  obecnie  rządzących  i  zamierzających 
stanąć do walki o mandaty i stanowiska publiczne, o szczególną 
troskę o swój kręgosłup moralny.
Służba publiczna w której Państwo już uczestniczą, albo dopiero 
zamierzają,  wymaga  szczególnego  –  podwyższonego  zaufania 
jakim winni obdarzyć Państwa wyborcy.
Po  emisji  wczorajszego  programu  uważamy  nasz  apel  za 
konieczny, gdyż z racji osób bezpośrednio zamieszanych w aferę 
polityczną jaka dzisiaj wstrząsnęła całą Polską, winniśmy jeszcze 
bardziej  tu  u  nas  w  Koronowie  zwrócić  uwagę  na  wszelkie 
przejawy  i  próby  przeniesienia  tych  samych  mechanizmów 
korupcji.
Najistotniejszym aspektem całej tej sprawy jest fakt, iż staliśmy 
się świadkami handlu, wręcz kupczenia ludźmi i stanowiskami. Po 
raz  pierwszy  tak  wyraźnie  i  namacalnie  widzimy  jak  brudnym 
okazuje  się  świat  polityki,  który  pozbawiony  zostaje  zasad 
moralności przez podmioty w nim uczestniczące.
Należy pamiętać, iż jakość polityki, a więc i władzy, zależy przede 
wszystkim  od  osób  w  niej  uczestniczących,  a  więc  dbałość  o 
kręgosłup moralny funkcjonariusza publicznego,  polityka dużego 
formatu,  czy  wreszcie  samorządowca  ma  tutaj  zasadnicze 
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znaczenie.
Tym bardziej apelujemy, aby tu u nas w Koronowie słowo „TAK” w 
polityce, oznaczało „TAK”, a słowo „NIE” w kontekście politycznym 
również zachowało swoje znaczenie.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk: W  dniu  8  września  2006  r. 
mieszkańcy  ul.  Kasprzaka  złożyli  wniosek  o  zamontowanie  progów 
zwalniających. Jak daleko jest ta sprawa posunięta?

Przewodniczący OKSM Nr 4 Pan Bogdziński: Na sesji z dnia 5.01.2006 r. 
został  zatwierdzony  plan  wieloletnich  inwestycji,  z  moją  nadzieją  na 
budowę nawierzchni ulic na Osiedlu 1000-lecia. Pod koniec 2006 roku 
przystąpiono do realizacji na terenie Osiedla 1000-lecia tylko do budowy 
jednej z tych ulic tj. Norwida (limit na rok 2006 wynosi 1.000.000 zł – 
planowany). Poza tym nie przystąpiono do realizacji zadania „kanalizacja 
deszczowa przy ul. Okrężnej” planowany limit na 2006 rok – 1.344.000 
zł. Następne zadania to kompleksowa modernizacja oświetlenia miasta i 
gminy  Koronowo  –  limit  437.000  zł.  Nie  pomyślano  o  wykonaniu 
oświetlenia czterech punktów na osiedlu Samociążek – Pomianowskiego. 
Orzechowa, Czereśniowa. Drogą wjazdową do Koronowa jest most na 
kanale do elektrowni,  natomiast władze widzą początek miasta od ul. 
Świerkowej.  Przy  ul.  Hoffmanna  postawiono  prymitywną  wiatę 
przystankową, która zakrywa skrzynki pocztowe przypominające wieś. To 
Poczta Polska traktuje mieszkańców osiedla jak wieś, dotyczy to również 
pozostałych osiedli.
Następna sprawa to ulica Na skarpie. Do dnia dzisiejszego od kilku lat 
mieszkańcy  nie  mają  możliwości  dojazdu  do  pobudowanych  domów 
(węgiel znoszą po skarpie wiadrami do swych domów).
ZGKiM nie usuwa worków śmieci, które stoją przy pojemnikach na szkło i 
makulaturę (pozostawionych w ramach sprzątania ulic przy pojemnikach 
przy Szkole Nr 1 na ul. Pomianowskiego).
Podziękowanie dla Pana Burmistrza za oznakowanie ulic całego miasta 
Koronowa oraz wykonanie utwardzenia nawierzchni na terenie Pieczysk, 
które  są  wizytówką naszego  miasta  oraz  za  odwagę  rozpoczęcia  hali 
widowiskowo – sportowej.
Podziękowanie Radzie i Burmistrzowi w imieniu Dyrektora Domu pomocy 
Społecznej  za  przekazanie  dodatkowego terenu w kierunku  lądowiska 
helikoptera (teren przeznaczony na odpoczynek dla pensjonariuszy)
Podziękowanie  Radnemu  Tomaszowi  Porazińskiemu  za  zorganizowanie 
turnieju rycerskiego „Bitwa pod Koronowem”.
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Więcej zapytań, wniosków i informacji nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  ogłosił  15  minutową  przerwę  w 
obradach sesji.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk po przerwie wznowił obrady.
Po przerwie  w obradach sesji  bierze  udział  16  radnych.  Obrady  sesji 
opuścili radni: Anna Zwara i Maciej Makowski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk powitał gości przybyłych na debatę 
rolną gości: Panią Domicelę Duszka Z-cę Dyrektora Wydziału Środowiska 
i  Rolnictwa  Kujawsko  –  Pomorskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  w 
Bydgoszczy, Panią Edytę Zakrzewską Dyrektora Agencji Rynku Rolnego 
Oddziału  Terenowego  w  Bydgoszczy,  Pana  Andrzeja  Rojka 
przedstawiciela Kujawsko – Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego 
w  Minikowie,  Panią  Barbarę  Górzyńską  Inspektora  Wojewódzkiego  z 
Wojewódzkiego Inspektoratu Inspekcji Ochrony Roślin i Nasiennictwa w 
Bydgoszczy,  Pana  Mariana  Szymańskiego  Powiatowego  Lekarza 
Weterynarii, Panią Wiesławę Glonek Członka Kujawsko – Pomorskiej Izby 
Rolniczej, Pana Mariana Zubik Przewodniczącego ZZR „Samoobrona” w 
Gminie Koronowo, Pana Macieja Kulczyńskiego Prezesa Zarządu AGROMA 
Sp.  z  o.o.  w  Sępólnie  Krajeńskim,  Pana  Stanisława  Nowakowskiego 
Prezesa Agencji Nieruchomości Rolnych. 

Ad. 9. Debata rolna:

a) Informacja  Burmistrza  koronowa  o  aktualnej  sytuacji  w 
rolnictwie w Gminie Koronowo.

Burmistrz  Koronowa  Zygmunt  Michalak  przedstawił  informację  o 
aktualnej sytuacji w rolnictwie w Gminie Koronowo.
Informację na piśmie dołączono do niniejszego protokołu.

b) Informacja  Wydziału  Środowiska  i  Rolnictwa  Kujawsko-
Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy o aktualnych 
działaniach realizowanych przez Rząd w zakresie rolnictwa.

Informację o aktualnych działaniach realizowanych przez Rząd w zakresie 
rolnictwa przedstawiła  Pani  Domicela Duszka Z-ca Dyrektora Wydziału 
Środowiska i Rolnictwa Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w 
Bydgoszczy. 
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W informacji w/w poinformowała o:

- działaniach Wojewody Kujawsko-Pomorskiego i Rządu nakierowanych 
na  niesienie  pomocy  dla  gospodarstw  rolnych  dotkniętych  tegoroczną 
suszą,
-  powołaniu  przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego w m-cu lipcu  br. 
gminnych komisji ds. szacowania skutków suszy,
- podjęciu w dniu 1 września 2006 r. przez Radę Ministrów uchwały w 
sprawie  ustanowienia programu pomocy dla gospodarstw rolnych w celu 
złagodzenia skutków suszy omawiając ten program,
- rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 29 sierpnia 2006 r., które mówi o 
pomocy socjalnej dla rolników. Ocenia się, że takich rolników będzie w 
Polsce ok. 40 tyś. Wnioski o pomoc składać można od 1 września do 15 
października 2006 r. do gminnych ośrodków pomocy społecznej,
-  rozporządzeniu  Rady  Ministrów  wydanym  23  sierpnia  2006  r. 
mówiącego o dopłatach do paliwa dla rolników,
- uruchomieniu pomocy dla poszkodowanych przez susze gospodarstw 
rolnych w formie równowartości jednej tony pszenicy na gospodarstwo 
wg ceni interwencyjnej,
-  możliwości  stosowania  przez Prezesa Kasy Rolniczego Ubezpieczenia 
Społecznego pomocy – na indywidualny wniosek rolnika – o opłacaniu 
bieżących  składek  na  ubezpieczenie  społeczne  oraz  regulowaniu 
zaległości z tego tytułu w formie odraczania terminu płatności składek 
oraz w formie rozkładania ich na dogodne raty,
-  wypłatach  przez  Agencję  Restrukturyzacji  i  Modernizacji  Rolnictwa 
dopłat bezpośrednich za 2006 rok w pierwszej kolejności w powiatach 
objętych szkodami spowodowanymi przez suszę,
-  uruchomieniu  dopłat  do  kwalifikowanego  materiału  siewnego 
nabywanego  przez  gospodarstwa  rolne  poszkodowane  przez  klęskę 
suszy, 
-  wystąpieniu  dwukrotnym  Wojewody  Kujawsko  –  Pomorskiego  do 
Ministra Rolnictwa i  Rozwoju Wsi o wyrażenie zgody na uruchomienie 
kredytów preferencyjnych na wznowienie produkcji  w gospodarstwach 
rolnych i działach specjalnych produkcji rolnej poszkodowanych m.in. w 
wyniku klęski suszy, zgodę taka Wojewoda uzyskał,
-  nie  sankcjonowaniu  producentów rolnych,  którzy  nie  wywiążą  się  z 
limitu produkcji mleka.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – W związku z tym, że Pani Reginę 
Ostrowską  Radną  Sejmiku  Województwa  Kujawsko  –  Pomorskiego 
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czekają kolejne obowiązki poprosiła o wyrażenie zgody na przedstawienie 
informacji teraz. Zatem proszę bardzo.

Radna  Sejmiku  Województwa  Kujawsko  –  Pomorskiego  Pani  Regina 
Ostrowska poinformowała  uczestników  sesji  o  działaniach  Sejmiku  w 
zakresie rolnictwa.
Poinformowała ponadto, że Zarząd Województwa Kujawsko-Pomorskiego 
pominął  Gminę  Koronowo  i  nie  przydzielił  środków  z  budżetu 
województwa na Gminną Spółkę Wodną. Na złożoną w tej sprawie przez 
w/w interpelację otrzymała odpowiedź wymijającą.

c) Informacja  Agencji  Rynku  Rolnego  Oddziału  Terenowego  w 
Bydgoszczy na temat skupu oraz przetwórstwa mleka i żywca

Informację  na  temat  skupu  oraz  przetwórstwa  mleka  i  żywca 
przedstawiła  Pani  Edyta  Zakrzewska  Dyrektor  Agencji  Rynku  Rolnego 
Oddziału Terenowego w Bydgoszczy.

W informacji tej w/w przedstawiła jak przedstawia się w 2006 roku w 
Polsce:  produkcja  zbóż,  produkcję  mleka,  rynek  mleka  i  rynek  zbóż. 
Poinformowała  ponadto  o  możliwościach  dopłat  do  spożycia  mleka  i 
masła, z którego mogą skorzystać szkoły i domy pomocy społecznej. 

d) Informacja  Kujawsko-Pomorskiego  Ośrodka  Doradztwa 
Rolniczego w Minikowie na temat wskaźników ekonomicznych w 
rolnictwie oraz opłacalności produkcji rolnej.

Dyrektor  Kujawsko-Pomorskiego  Ośrodka  Doradztwa  Rolniczego  w 
Minikowie Roman Sass przedstawił zebranym:

- dane liczbowe przedstawiające dochody gospodarstw w zależności od 
powierzchni  użytków rolnych w gospodarstwach rolnych prowadzących 
rachunkowość FADN,
- dane liczbowe przedstawiające dochody gospodarstw w zależności od 
wielkości  ekonomicznej  w  gospodarstwach  rolnych  prowadzących 
rachunkowość FADN,
- dane liczbowe przedstawiające dochody gospodarstw w zależności od 
typu rolniczego w gospodarstwach rolnych prowadzących rachunkowość 
FADN,
-  rachunek  dochodu  z  zarządzania  i  ryzyka  w  zależności  od  skali 
produkcji rolnej.
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W/w dane na piśmie dołączono do protokołu z obrad sesji.

Pan  Andrzej  Rojek  ekonomista  na  powiat  bydgoski  Kujawsko-
Pomorskiego  Ośrodka  Doradztwa  Rolniczego  w  Minikowie przedstawił 
uczestnikom sesji informację o sytuacji produkcyjno – ekonomicznej w 
rolnictwie.

Informację na piśmie dołączono do niniejszego protokołu.

e) Informacja  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Inspekcji  Ochrony 
Roślin  i  Nasiennictwa  w  Bydgoszczy  na  temat  zasad  obrotu 
materiałem  siewnym  i środkami  ochrony  roślin  w  świetle 
obowiązujących przepisów prawnych w tym zakresie.

Inspektor  Wojewódzki  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Inspekcji  Ochrony 
Roślin  i  Nasiennictwa  w  Bydgoszczy  Pani  Barbara  Górzyńska 
poinformowała uczestników obrad sesji o:

-  nadzorze  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Inspekcji  Ochrony  Roślin  i 
Nasiennictwa w Bydgoszczy nad zdrowiem roślin,
-  sprawowanej  przez  w/w  Inspektorat  kontroli  obrotem  materiału 
siewnego,
- obrocie materiałem siewnym,
- obrocie stosowania środków ochrony roślin,
- nadzorze Inspektoratu nad zintegrowaną produkcją systemu ochrony 
roślin.

f) Pozostałe informacje.

Pan  Stanisław  Barłóg  Dyrektor  Oddziału  Regionalnego  Agencji 
Restrukturyzacji  i  Modernizacji  Rolnictwa przedstawił  zadania,  które 
realizuje Agencja na rzecz rolnictwa:

- o dostosowaniu gospodarstw rolnych do wymogów unijnych,
- o Sektorowym Programie Operacyjnym,
- dopłatach bezpośrednich dla rolników,
- założeniach nowego programu pomocowego na lata 2007 – 2013,
- wspieraniu gospodarstw niskotowarowych,
-  wspieraniu  przedsięwzięć  rolno  –  środowiskowych  i  polepszenia 
dobrostanu zwierząt.
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Prezes Agromy Sp. z o. o. w  Sępólnie Krajeńskim P. Maciej Kulczyński 
poinformował  uczestników sesji,  że  Agroma  Sp.  z  o.  o.  w   Sępólnie 
Krajeńskim uruchomiła w Koronowie przy ul. Szosa Kotomierska 5 punkt 
sprzedaży sprzętu rolniczego.

g) Dyskusja.

Radny  Tomasz  Grodon -  Moje  pierwsze  pytanie  kieruję  do  Urzędu 
Wojewódzkiego  czy  przewidziano  jakąś  pomoc  z  powodów  suszy  dla 
tych, którzy nie złożyli  wniosków o oszacowanie strat.  Jest  dość duża 
ilość takich rolników i gospodarstw. Bo do tej pory ta pomoc polegała na 
tym, że rolnik  korzystał  z  kredytu preferencyjnego.  Teraz w tym roku 
pojawiła  się  taka  informacja,  że  ci  rolnicy,  którzy  złożyli  wniosek 
przyjechała komisja i sprawdziła. Tam, gdzie straty przekraczają powyżej 
30  % dostaną  pomoc  socjalną.  Poza  tym jeszcze  ta  pomoc  zostanie 
zwiększona, gdy gospodarstwo prowadzi chów bydła. Więc moje pytanie, 
co z tymi,  którzy nie złożyli  wniosku, bo nie wiedzieli?  Natomiast  my 
namawialiśmy wszystkich rolników żeby złożyli  wnioski,  natomiast  jest 
tak, że jeden z sąsiadów złożył wniosek i otrzymuje pomoc a drugi też 
poniósł straty z powodów suszy, ale nie złożył wniosku i takiej pomocy 
nie otrzymuje.
Moje  drugie  pytanie  kieruje  do  Pana  z  Agencji  Restrukturyzacji  i 
Modernizacji  Rolnictwa. Co z tymi gospodarstwami się stanie,  jest  ich 
kilka czy kilkanaście, co z różnych względów nie będą mogły wybudować 
płyty  gnojowej?  Może  będą  mogły  wybudować,  ale  nie  przy 
gospodarstwie, bo takie uzasadnione pobudowanie płyty gnojowej to jest 
bezpośrednio w gospodarstwie, natomiast rozmaite są względy, zwarta 
zabudowa, mała działka siedliskowa itd. Obornik wywożą bezpośrednio 
na pole, gdzie składują na pryzmie i teraz musiałby pobudować tę płytę 
gnojową na polu, tam gdzie bezpośrednio wywozi ten obornik. Jeśli nie 
pobuduje, jakie skutki tego mogłyby być?

Pani Domicela Duszka - Rzeczywiści tak sytuacja wygląda. To nie dotyczy 
tylko rolników z terenu Gminy Koronowo, ale również większości gmin, 
bo  jak  Państwo  wiecie  mamy  blisko  70.000  gospodarstw  na  terenie 
województwa, ale jak mówiłam wcześniej oszacowanych jest tylko około 
47.000  gospodarstw.   Z  tego  wynika,  że  jednak  znaczna  część  nie 
składała takich wniosków. Przyczyna tego jest w tym, że komisje, które 
były  powoływane  przez  Wojewodę  one  były  powołane  na  podstawie 
Rozporządzenia Rady Ministrów o utworzeniu Agencji Restrukturyzacji i 
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Modernizacji  Rolnictwa,  gdzie  mówi  się,  że  rolnik,  w  którego 
gospodarstwie nastąpiły straty z tytułu klęsk żywiołowych może uzyskać 
kredyt  preferencyjny  na  zasadach określonych  w Zarządzeniu  Prezesa 
Agencji. To jest właśnie ta podstawa do powoływania tych komisji, gdzie 
rzeczywiście mowa była o tym. Na początku tej akcji związanej z suszą 
była mowa, że rolnicy rzeczywiście będą mogli  skorzystać z kredytów. 
Nie  mniej  jednak  my  też  wcześniej  uprzedzaliśmy,  ponieważ  z  lat 
poprzednich mieliśmy doświadczenie,  że  w przypadku rozszerzania się 
klęski są wprowadzane różne inne formy pomocy i one są przeznaczane 
w pierwszej kolejności przede wszystkim dla tych rolników, których straty 
zostały już oszacowane. Z tym pytaniem zwracaliśmy się do Ministerstwa 
Rolnictwa  i  Rozwoju  Wsi  i  uzyskaliśmy  odpowiedzi.  Zostały  one 
zamieszczone  na  stronie  internetowej  Ministerstwa  Rolnictwa,  my 
również te odpowiedzi  mamy na stronie internetowej naszego urzędu. 
Między innymi w tym temacie odpowiedź jest taka, że rolnicy ci mogą 
uzyskać pomoc na zasadach ogólnych ustawy o pomocy społecznej art. 
40 ust.  2 z dnia 12.03.2004 r.  gdzie mówi się: „zgodnie z przepisem 
zasiłek  celowy  może  być  przyznany  także  osobie  albo  rodzinie  które 
poniosły straty w wyniku klęski żywiołowej lub ekologicznej.” To już do 
Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej to już niezależnie od tego 
czy zostało to gospodarstwo oszacowane przez komisje czy też nie.

Dyrektor Oddziału Regionalnego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa  Stanisław  Barłóg -  Rolnicy,  którzy  nie  będą  spełniali 
standardów  unijnych  w  gospodarstwie  rolnym  po  2008  roku  nie 
otrzymają żadnego wsparcia z  Agencji  Restrukturyzacji  i  Modernizacji 
Rolnictwa.  Ja  dokładnie  nie  odpowiem  na  to  pytanie,  ale  tyle  co 
usłyszałem do Pana Ministra Ardanowskiego na jednym ze spotkań w 
Grubnie w tym roku to na ten temat wypowiedział się, że nasz kraj w 
ustawie o nawożeniu coś zepsuł zbyt nadgorliwie ten obowiązek nałożył 
na gospodarstwa.

Radna  Zofia  Lorenc –  Czy  ptasia  grypa  znowu  może  wystąpić  i  czy 
ptactwo ma być zamknięte? Czy to weszło już w życie?

Powiatowy  Lekarz  Weterynarii  Pan  Marian  Szymański –  Sytuacja  się 
powtórzy taka jaka obowiązywała do któregoś czerwca 2006 roku, kiedy 
Minister  Rolnictwa  uchylił  swoje  rozporządzenie  w  sprawie  środków 
obowiązujących przy zagrożeniu ptasią grypą. I o takie rozporządzenie z 
tego, co jestem zorientowany Główny Lekarz Weterynarii wnioskował do 
Ministra Rolnictwa o wydanie takiego rozporządzenia. Na razie do dnia 
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wczorajszego nie zostało ono wydane i podpisane. Także w najbliższym 
czasie  takie  rozporządzenie  prawdopodobnie  się  ukaże.  Natomiast 
zagrożenie  ptasią  grypą  istnieje,  zbliża  się  jesienny  okres  migracji 
ptactwa dzikiego, wodnego, które jak gdyby niesie za sobą zwiększone 
niebezpieczeństwo  siewstwa  wirusa  i  cały  problem  polega  na 
odizolowaniu  ptactwa  dzikiego  od  ptactwa  domowego.  Tu  prosiłbym 
Państwa, żebyście na to zwrócili szczególną uwagę.   

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  ogłosił  10  minutową  przerwę  w 
obradach sesji.
Przewodniczący Rady po przerwie wznowił obrady sesji.

Ad.  10.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę 
Nr  XXXVIII/438/05  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  w  sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2006 rok.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych.
Uchwała  Nr  XLVI/530/06  zmieniająca  Uchwałę   Nr 
XXXVIII/438/05  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  w  sprawie 
uchwalenia  budżetu  gminy  na  2006  rok  podjęta  została 
jednogłośnie 16 głosami „za”  w głosowaniu jawnym imiennym 
radnych.
Uchwałę  i  listę  głosowania  jawnego  imiennego  radnych 
dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 10a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przesunięcia 
terminu wykupu obligacji komunalnych.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych.
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Uchwała  Nr  XLVI/531/06 w  sprawie  przesunięcia  terminu 
wykupu obligacji komunalnych podjęta została jednogłośnie 16 
głosami „za”  w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę  i  listę  głosowania  jawnego  imiennego  radnych 
dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad.  11.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w 
Wieloletnim  Planie  Inwestycyjnym  Gminy  Koronowo  na  lata 
2006 – 2010.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych.
Uchwała  Nr  XLVI/532/06 w  sprawie  zmian  w  Wieloletnim 
Planie Inwestycyjnym Gminy Koronowo na lata 2006 – 2010 
podjęta  została  jednogłośnie  16 głosami  „za”   w głosowaniu 
jawnym imiennym radnych.
Uchwałę  i  listę  głosowania  jawnego  imiennego  radnych 
dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad.  12. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  sprzedaży 
nieruchomości położonej w Koronowie.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych.
Uchwała Nr XLVI/533/06 w sprawie sprzedaży nieruchomości 
położonej  w  Koronowie  podjęta  została  jednogłośnie  16 
głosami „za” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę  i  listę  głosowania  jawnego  imiennego  radnych 
dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad.  13.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  określenia 
zasad  umożliwiających  używanie  herbu  i  barw  Gminy 
Koronowo.
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Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych.
Uchwała  Nr  XLVI/534/06 w  sprawie  określenia  zasad 
umożliwiających  używanie  herbu  i  barw  Gminy  Koronowo 
podjęta  została  jednogłośnie  16  głosami  „za”  w  głosowaniu 
jawnym imiennym radnych.
Uchwałę  i  listę  głosowania  jawnego  imiennego  radnych 
dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 13a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  używania 
herbu i barw Gminy Koronowo.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych.
Uchwała  Nr  XLVI/535/06 w  sprawie  używania  herbu  i  barw 
Gminy Koronowo podjęta została jednogłośnie 16 głosami „za” 
w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę  i  listę  głosowania  jawnego  imiennego  radnych 
dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad.  14.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  w 
Statucie Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Koronowie.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych.
Uchwała  Nr  XLVI/536/06 w  sprawie  zmiany  w  Statucie 
Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Koronowie  podjęta 
została  jednogłośnie  16  głosami  „za”  w  głosowaniu  jawnym 
imiennym radnych.
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Uchwałę  i  listę  głosowania  jawnego  imiennego  radnych 
dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad.  15. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  podjęcia 
działań w celu budowy stoku narciarskiego.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych.
Uchwała Nr  XLVI/537/06 w sprawie  podjęcia  działań  w celu 
budowy  stoku  narciarskiego  podjęta  została  jednogłośnie  16 
głosami „za” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę  i  listę  głosowania  jawnego  imiennego  radnych 
dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad.  15a.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  procedury 
uchwalenia  budżetu  Gminy  Koronowo  oraz  rodzaju  i 
szczegółowości  materiałów  informacyjnych  towarzyszących 
projektowi budżetu.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny  Stanisław  Gliszczyński –  Jakie  Komisje  opiniowały  ten  projekt 
uchwały?

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Projekt  tej  uchwały  opiniowały 
wszystkie Komisje.

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych.

Uchwała Nr  XLVI/538/06 w sprawie  podjęcia  działań  w celu 
budowy stoku narciarskiego podjęta została 14 głosami „za”, 
przy 2 głosach „wstrzymujących się” i braku głosów „przeciw” 
w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę  i  listę  głosowania  jawnego  imiennego  radnych 
dołączono do protokołu z obrad sesji.
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Ad. 16. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.

Z-ca Burmistrza Koronowa Sławomir Marszelski 
Chcę  odpowiedzieć  na  pytania  zadane  przez  Pana  radnego  Tomasza 
Porazińskiego  oraz  Panią  Radną  Zofię  Lorenc.  Co  do  pytania  Pana 
radnego  Tomasza  Porazińskiego  mniemam,  że  pytanie  jest  oparte  na 
domniemaniu,  że  całość  obowiązków  związanych  z  eksploatacją 
pojemników  do  segregacji  została  przerzucona  na  dzierżawcę  tychże 
pojemników. Nie jest to tak do końca prawda. Proszę Państwa mamy w 
roku 2005 zawartą umowę z firmą „Łuc-Trans” na dzierżawę zestawów 
do selektywnej zbiórki blisko 60 zestawów. Normatywy, które mówią o 
selektywnej  zbiórce  taką  ilość  przeznaczają  dla  około  30.000 
mieszkańców, nasza Gmina jest nieco mniejsza. Moim zdaniem jest to 
generalnie wystarczające nasycenie, natomiast zawsze problemem jest 
lokalizacja  tych  zestawów.  Proszę  Państwa  na  dzień  dzisiejszy 
eksploatacja tych pojemników czy ich opróżnianie jest obowiązkiem tej 
wskazanej  przeze  mnie  prywatnej  firmy,  ale  musimy  sobie  zdawać 
sprawę z tego, że w myśl umowy śmieci zebrane przez firmę „Łuc-Trans” 
w promieniu dziesięciu metrów od pojemników, tak mówi umowa, mają 
być przekazywane ZGKiM, który musi te śmieci komunalne podrzucone w 
jakiś sposób zutylizować tzn. wywieźć na wysypisko odpadów i zapłacić 
za tą usługę, więc to już jest jeden przecinek żeby Gmina gospodarowała 
tymi  zestawami  w sposób odpowiedzialny  i  druga  sprawa to  względy 
estetyczne. W związku z tym, co powiedziałem obowiązuje mnie tutaj 
odpowiedzialnego za tą branżę pewna odpowiedzialność w usadowieniu 
tych zestawów. Może to nie są sprawy na miarę zadań inwestycyjnych, 
ale  ja  tę  odpowiedzialność  ponoszę,  staram się  podejmować decyzję, 
które nie będą obciążały budżetu Gminy dodatkowo tymi opłatami za 
utylizację podrzuconych śmieci i nie będzie też metki nałożonej na Gminę 
Koronowo, że stoją wszędzie zestawy i tylko śmieci wokół. Odpowiadając 
dalej Panu Radnemu, który zasygnalizował sprawę zestawu usuniętego z 
Pieczysk.  To był  zestaw,  który  na  skutek  osobistych  interwencji  Pana 
Radnego się tam znalazł miałem ogromne wątpliwości czy to jest dobra 
lokalizacja. Chodziło tu o lokalizację przy ul. Lipkusz - Pieczyska od Alei 
Jana Pawła II. Pan radny mnie bardzo długo przekonywał i ja zgodziłem 
się tytułem próby. Mam zdjęcia zrobione w ciągu tygodnia pokazujące jak 
ten  zestaw  działa,  Dodam  jeszcze,  że  Pan  Radny  zobowiązał  się  do 
pilnowania tego zestawu przed podrzutami. Pierwsze zdjęcie z 10 lipca 
mamy tutaj trzy woreczki,  14 lipca Pan Radny postawił tam tabliczkę, 
która była apelem mieszkańców Pieczysk, 17 lipca mamy już jakieś 1,5 
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m3, a 19 lipca są na oko 4 m3. Jest dokumentacja fotograficzna przekażę 
ją zaraz Panu Przewodniczącemu Rady. Ja od razu byłem przekonany, że 
pomysł  Pana  Radnego  nie  jest  najlepszy,  ale  tytułem  próby  się 
zgodziłem.  Proszę  Państwa  taka  moja  odpowiedź.  Kończąc  jeszcze 
dodam,  że  możemy  kupić  jeszcze  dodatkowe  zestawy  z  funduszy 
zewnętrznych a jeszcze może kończąc, gdy usunęliśmy te zestawy z ulicy 
Lipkusz-Pieczyska  porządek  po  dzień  dzisiejszy  istnieje.  To  było  to 
miejsce  gdzie  letnicy  prawdopodobnie  podrzucali  wszystko,  co  można 
było  wracając  z  Pieczysk  przez  sobotę  czy niedzielę.  Co do funduszy 
zewnętrznych  na  pojemniki  owszem można  je  pozyskiwać  ale  Gmina 
musi podpisywać pewne zobowiązania w związku z tym, że będą stały na 
jakiś  szlakach  turystycznych  itd.  Na  dzień  dzisiejszy  twierdzę,  że 
najbardziej realnym jest stałe monitorowanie pojemników i czy nam się 
podoba  czy  nie  przenoszenie  tam  gdzie  będą  one  odpowiedzialnie 
wykorzystane  przez  mieszkańców.  Takie  jest  moje  stanowisko  w  tej 
sprawie.  I  kolejna  sprawa to  jest  zapytanie  Pani  radnej  Zofii  Lorenc. 
Oczywiście sprawdzimy gdzie te worki leżą, czy to było w ramach akcji 
„Sprzątania świata” zgłoszonym czy też nie. Jeśli było to w ramach tej 
akcji to zostaną te worki usunięte. 

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak

1. Pan radny Kazimierz Szweczyk zapytał, co z budynkiem po byłej 
szkole we Wtelnie? Był pewien pomysł na zagospodarowanie tego 
budynku.  Jak  informowałem zainteresowany  tym budynkiem był 
Dom  Pomocy  Społecznej  w  Bydgoszczy  z  ulicy  Łomżyńskiej. 
Rozeszły się we Wtelnie takie nie przychylne opinie, że ma być tam 
utworzony dom dla trudnej młodzieży. Rozpowszechniła się opinia, 
że  jak  trudna  młodzież  to  AIDS.  Doprowadziliśmy  do 
zorganizowania  posiedzenia  Komisji  Zdrowia  z  członkami  Rady 
Sołeckiej  Wtelna  i  przedstawicieli  DPS-u  z  Bydgoszczy. 
Próbowaliśmy  temat  wyjaśnić  wobec  sytuacji,  jaka  zaistniała. 
Według  informacji  na  ubiegły  tydzień  prawdopodobnie  DPS  się 
wycofał,  obawiał  się,  że będzie trudno cokolwiek przeprowadzić. 
Rozmawiałem z Radą Sołecką osobiście nie można było liczyć na 
to,  że  społeczeństwo  miejscowe  zaakceptuje  taką  formę 
wykorzystania. W związku z tym pan sołtys doszedł do wniosku, że 
nie  będzie  zwoływał  zebrania  wiejskiego  ażeby  przedyskutować 
ponieważ  stanowisko  Rady  Sołeckiej  w  tej  sprawie    jest 
jednoznaczne.  Szukać  będziemy  w  dalszym  ciągu  możliwości 
zagospodarowania tego obiektu. Tam w tej chwili mieszkają dwie 
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rodziny i pomysł na zagospodarowanie  wydawało się, że był już 
bardzo blisko ponieważ DPS wyrokował jakieś nadzieje myśmy to 
chcieli  przekazać  nawet  bezpłatnie  bo  taka  intencja  była  ale 
niestety temat na dzisiaj nie jest rozwiązany.

2. Pan radny Piotr Jagielski zapytał czy są analizy, co do wpływu do 
budżetu Gminy dochodów z turystyki. Trudno jest wykonać takie 
analizy, bo nikt takiej ścisłej ewidencji nie jest w stanie prowadzić. 
Trzeba by to było przeliczać jednostkowo, ile sklepów dodatkowo 
powstaje, ile zatrudnienia, ile wpływów z podatku dochodowego z 
tego tytułu jest i przeliczyć to. Nie wiem czy by się to dało. Myśmy 
ze trzy  czy cztery lata  temu jeszcze przy pomocy pana doktora 
Sassa robili takie studium, którego tematem było: turystyka szansą 
rozwoju  Gminy  Koronowo.  Tam  były  robione  pewne  analizy, 
wywiady,  oceny  i  można  z  tego  było  przewidzieć.  Natomiast 
fizycznie tego przeanalizować i fizycznie tego zbadać i stwierdzić, 
że takie działanie powoduje takie czy inne przychody trudno jest 
ocenić. Myśmy próbowali również dokonać oceny na ile przełożył 
się realizowany wniosek Pana radnego Tomasza Porazińskiego w 
kwestii  obliczenia  kosztów,  czy  podatku  do  nieruchomości,  jeśli 
chodzi  o  nasze  ośrodki  wypoczynkowe.  Chcę  powiedzieć,  że 
niewiele, co do naszego rozpoznania na dzień dzisiejszy ponieważ 
dopiero drugi rok rozpoczęli, więc trudno też zrobić w oparciu o 
dwa sezony, tym bardziej że te sezony są różne jeśli chodzi o układ 
pogodowy,  który  też  ma  wpływ  na  wykorzystanie  ośrodków 
wypoczynkowych. Więc nie jest to rzeczą łatwą i takiej analizy na 
dzień dzisiejszy nie mamy i  nie widzę możliwości  zlecenia takiej 
analizy.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk

Podobne pytania czy problemy przekazałem do wydziału zajmującego się 
funduszami w związku z aktualizacją Strategii Rozwoju. Myślę, że w jakiś 
sposób byłoby to możliwe ponieważ o ile wiem został nawiązany układ  z 
Uniwersytetem Kazimierza Wielkiego odnośnie pisania prac o Koronowie i 
myślę,  że  w ramach tych prac o Koronowie mogli  by promotorzy czy 
prowadzący  daną  osobę  piszącą  pracę  magisterską  czy  licencjacką 
zaproponować  takie  tematy  np.  Badanie  działalności  turystycznej  w 
jakimś zakresie w tych konkretnych przypadkach jakich mówił Pan radny 
i  wykorzystywanie  tych  prac  w  ramach  działalności  naszej  Gminy  i 
ulepszania działalności w samej turystyce.
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Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak

3. Pan  radny  Stanisław  Gliszczyńki  pytał,  co  z  przedszkolem  we 
Wtelnie?  Wczoraj  wizytowałem  szkołę  we  Wtelnie  i  projekt 
adaptacji  istniejących  pomieszczeń  na  to  przedszkole.  Jest  tam 
jeszcze  dość  sporo  do  zrobienia,  bo  musi  tam  być  klasa 
przedszkolna, szatnia dla dzieci,  sanitariaty oddzielne dla dzieci  i 
oddzielne dla personelu,  stołówka,  jadalnia dla  przedszkolaków i 
dla  uczniów  spożywających  obiady.  Myślimy  również  o  kuchni, 
zmywalni, magazynach itd. więc w sumie tych obiektów musi być 
sporo  i  wszystkie  muszą  być  zgodne  z  przepisami  prawa 
budowlanego i również z wymogami straży i sanepidu. Szacunkowy 
koszt tej adaptacji na dzień dzisiejszy to ponad 100.000 zł. Jeśli 
chodzi  o  minimum zatrudnienia w przypadku uruchomienia tego 
przedszkola to pięć, pięć i pół etatu. Takie są wymogi. Muszą być, 
co  najmniej  dwie  nauczycielki,  kucharz,  pomoc  kuchenna, 
intendent.  Przygotowujemy się  powoli  do  tego  tym bardziej,  że 
przygotowujemy się do ustalenia budżetu na rok, 2007 więc jest to 
istotny element, który trzeba by było w tym kontekście uwzględnić. 
Jeśli chodzi o rozpoznanie co do zapotrzebowania na przedszkole w 
tym rejonie jest  to potrzeba, nie ulega to wątpliwości. Stąd myślę 
że z należytą powagą należy do tego podejść i myślę że najbliższe 
posiedzenie Komisji Oświaty też powinno tym się zająć zresztą tam 
był  wniosek  żeby  taką  szczegółową  analizę  zrobić  i  Komisji 
przedłożyć.

4. Panie  Radny  Stanisławie  Gliszczyński  przyjmuję  wyzwanie  na 
pojedynek.  Pomyślimy  jak  to  zorganizować.  Myślę,  że  cel  jest 
szczytny  i  należy  się  do  niego  włączyć.  Będzie  to  uwieńczenie 
przedsięwzięcia,  mówię tutaj o strojach orkiestry, które jest w celu 
dążenia wszystkich radnych obecnych tutaj na tej sali, wszystkich 
radnych, którym bliskie jest Koronowo.

Z-ca Burmistrza Koronowa Andrzej Kołodziejczyk

1. Pan radny Alfons Malinowski zapytał czy jest możliwość ustawienia 
znaku na ulicy Różanej na odcinku od ulicy Kotomierskiej do Alei 
Wolności.  Tak  jest  taka  możliwość,  ale  tylko  na  tej  części 
utwardzonej,  ponieważ  jak  Państwo  wiedzą  znaki  te  stawia  się 
tylko na drogach utwardzonych a nie drogach gruntowych.
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2. Odnośnie zapytania Pana radnego Piotra Jagielskiego dotyczącego 
ograniczenia prędkości na ulicach Koronowa. Jest prawdą, że nasza 
młodzież korzysta z tych ulic w sposób nieprawidłowy. Chcieliśmy 
postawić  progi  zwalniające  na  ulicy  Bukowej  tak  jak  na  ulicy 
Witosa, ale tam jest za blisko do skrzyżowania i wjazdów i takiej 
możliwości nie było. 

3. Jest  też  wniosek  mieszkańców  ulicy  Kasprzaka,  aby  taki  próg 
położyć także na tej ulicy. Najlepszym rozwiązaniem sprawdzałem 
w  innych  gminach  jest  powołanie  straży  miejskiej,  która 
sprawdzałaby prędkość kierowców.

 
4. Odpowiadając na pytanie Pana radnego Stanisława Gliszczyńskiego 

odnośnie budowy parkingu na ulicy Bydgoskiej.  Jest  prawdą, że 
Gmina  Koronowo  przejęła  ten  teren  natomiast  z  przyczyn 
finansowych nie przystąpiliśmy do budowy tego parkingu może i 
dobrze  ponieważ  jak  Państwo  widzą  niedawno  padł  pomysł  na 
utworzenie tego zjazdu narciarskiego i być może ten parking jakoś 
inaczej się wykorzysta budując go w innym miejscu.

5. Co do oświetlenia osiedla Samociążek na docinku przed przerzutnią 
tratew?  Zrobiliśmy  analizę  do  przyłączenia  się  do  firmy  ENEA  i 
wiemy jakie  są  to  koszty,  natomiast  nie  mamy środków co  nie 
oznacza że przy kontynuowaniu modernizacji punktów świetlnych 
na terenie miasta i  gminy w przyszłym roku nie przystąpimy do 
oświetlenia osiedla Samociążek, osiedla za Pilawą i takie są jeszcze 
punkty na terenie miasta i na terenie wiejskim gdzie należało by te 
punkty świetlne zawiesić.

6. Odnośnie pytania Pana Przewodniczącego tak przyjęliśmy wniosek 
mieszkańców  ulicy  Kasprzaka  sprawę  skierowaliśmy  do  zespołu 
komunikacyjnego  przy  Starostwie  zobaczymy,  jakie  będzie 
rozwiązanie.

7. Odpowiadając na pytania Pana Bogdzińskiego proszę Państwa od 
samego początku WPI budowa ulic na Osiedlu 1000-lecia  była ale 
tylko  po  stronie  projektowej  a  nie  po  stronie  wykonawczej.  Po 
stronie  wykonawczej  było  wykonanie  kanalizacji  deszczowej  w 
ciągu tych dróg. Co do tych ulic przetarg jest rozstrzygnięty firma 
jest  wyłoniona zgodnie z umową do 30 maja 2007 roku będzie 
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wykonana kanalizacja deszczowa na ulicy Okrężnej  i  na Osiedlu 
1000-lecia.  Z  ustaleń  z  wykonawcą  mam  gwarancję,  że  ulica 
Okrężna  będzie  wykonana  w  tym  roku  a  Osiedle  1000-lecia  w 
przyszłym. 

8. Co  do  wiaty?  Wiata  ta  jest  największa  z  wszystkich  wiat  jakie 
można było  kupić.  Ustawiliśmy ją  zgodnie  z  wolą  mieszkańców. 
Może wizualnie nie jest ona super, ale przynajmniej  będzie trwała. 
Ponieważ nie ma szybek, okienek, nikt tego nie zbije i na pewno 
będzie to trwałe. 

9. Jeżeli  chodzi  o  ulicę  Na skarpie,  przy  której  mieszkają  Państwo 
Krolik.  Jest  tam bardzo trudny zjazd do tej posesji,  ale żeby to 
poprawić musimy zrobić dokumentację na całe osiedle. Nie można 
zrobić  dokumentacji  tylko  dla  jednej  drogi  ponieważ  trzeba 
nawiązać do całego osiedla i wówczas zaczniemy od utwardzenia 
tejże ulicy.

Dyrektor ZGKiM w Koronowie Ryszard Chrzanowski

Odnośnie  interpelacji:  „Czy  zostanie  dokonana  wymiana  sieci 
wodociągowej na ulicy Nad Brdą w Tryszczynie.” Otóż zostanie to jest 
ujęte  w  tabeli  nr  17  harmonogramu  realizacji  wieloletniego  planu 
modernizacji  rozwoju  urządzeń  wodociągowych  i  jest  pod  pozycją  6 
wymiana i przebudowa sieci wodociągowej Tryszczyn przy ulicy Nad Brdą 
drugi etap z okresu budowy z 1994 roku. Pragnę tu jeszcze dodać, że 
jeszcze 150 m zostanie zmodernizowane przy ulicy Nad Stawem. Tam 
jest też za 6 tys. zł inwestycja. Te prace zostaną podjęte za parę dni, już 
by  były  podjęte  tylko  awarii  uległa  koparka.  Także  w  miesiącu 
październiku  będzie  rozpoczęta  realizacja  modernizacji,  wiemy już,  na 
jakim odcinku nastąpiła ta awaria. 

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Czy  wszyscy  radni  otrzymali 
odpowiedzi?
Nie zgłoszono uwag. 

     
Ad. 17. Zamknięcie obrad XLVI sesji.

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  i  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący 
Rady  Grzegorz  Myk  zamknął  obrady  XLVI  sesji  Rady  Miejskiej 
w Koronowie.
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Sesja trwała od godziny 10:00 do godziny 14:45.

Koronowo, dnia  11 października 2006 roku.

Protokół sporządziła
Adela Rojek
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